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Protokół nr XXXVII/22 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 25 lutego 2022 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na 

odległość (zdalny tryb obradowania) 

 

 
Tematy sesji: 

 Przedstawienie i przyjęcie sprawozdania oraz wniosków pokontrolnych z kontroli 

problemowej, dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Świdnicy,  

dotyczącej sprawdzenia zasadności i prawidłowości przyznania dotacji dla 

Dolnośląskiej Fundacji Onkologicznej w Świdnicy w ramach konkursu K-7/2021 dla 

organizacji pozarządowych, ogłoszonego w dniu 11.01.2021 r. 

 
 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 12.00 

 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady- Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Przewodniczący Rady- Jan 

Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady- Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna 

Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof 

Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, 

Marcin Paluszek, Lesław Podgórski, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia 

Skowrońska-Wiśniewska, Aldona Struzik, Marcin Wach, Violetta Wiercińska, Władysław 

Wołosz, Wiesław Żurek. 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Jerzy Żądło 

4. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

7. Radca Prawny- Kacper Wosiak 

 

8. Zaproszeni Goście, m. in.: 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego / Pełnomocnicy Prezydenta: 

- Jacek Budziszewski - Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

 

o Kierownicy Referatów/ Biur Urzędu Miejskiego: 

- Magdalena Okniańska - Kierownik Referatu Organizacji Pozarządowych 

- Hanna Łukaszewska - Kierownik Biura Rady Miejskiej 
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o Dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych oraz spółek z udziałem gminy: 
- Ewa Cuban - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

 
______________________________ 

 
 

      PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej. 

4. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie- (zał. nr 1, proj. XXXVII/: 1-4). 

5. Przedstawienie i przyjęcie sprawozdania oraz wniosków pokontrolnych z kontroli 

problemowej, dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Świdnicy,  

dotyczącej sprawdzenia zasadności i prawidłowości przyznania dotacji  

dla Dolnośląskiej Fundacji Onkologicznej w Świdnicy w ramach konkursu K-7/2021 

dla organizacji pozarządowych, ogłoszonego w dniu 11.01.2021 r. 

6. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 28.01.2022 r. 

7. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

8. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

9. Zakończenie XXXVII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.   

 

 

______________________________ 

 

 
                                                                                                                                                                            

Ad 1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie 

quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych, dokonał otwarcia XXXVII 

sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 25.02.2022 r., a następnie stwierdził quorum  

(23 radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad XXXVII sesji Rady 

Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek obrad XXXVII sesji 

Rady Miejskiej (zał. nr 2) oraz poinformował, że wpłynął wniosek Prezydent Miasta  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały: nr XXXVII/5 w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na skargę NK-N.4131.136.8.2021.AS Wojewody Dolnośląskiego z dnia 9 lutego 

2022 r. na Uchwałę Nr XXXV/383/21 Rady Miejskiej w Świdnicy z dnia 17 grudnia 2021 r.  

w sprawie nadania statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Cypriana Kamila Norwida  

w Świdnicy (zał. nr 3). 

Powiedział także, że jako punkt 3 chciałby wprowadzić rezolucję Młodzieżowej Rady Miasta 

w sprawie wojny na Ukrainie, a jako punkt 4 informację Prezydent Miasta dotyczącą 

przygotowań Miasta Świdnicy do pomocy Ukrainie. Kolejne punkty pozostałyby bez zmian. 
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Poprosił Panią Prezydent o przedstawienie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały nr XXXVII/5. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - w związku z przyjętą uchwałą dotyczącą statutu 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Świdnicy Urząd Wojewódzki zakwestionował jeden  

z zapisów, tj. źródła finansowania- podpunkt "inne dozwolone prawem" i dlatego 

przedstawiony został radnym projekt uchwały. Wyjaśniła, że ona oraz radcowie prawni stoją 

na stanowisku, że zapis jest zgodny z przepisami i dlatego będą chcieli się od tej decyzji 

odwołać. Poprosiła o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad ponieważ w trybie 

kpa skarga powinna być  przekazana do sądu w ciągu 30 dni od daty wpływu (a wpłynęła 23 

lutego). Nie chciałaby radnych narażać na zwoływanie sesji nadzwyczajnej stąd takim trybem 

została ona radnym przedstawiona. 

 

W związku z brakiem uwag oraz wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski 

poddał pod głosowanie porządek obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 4) 

 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 3. Rezolucja Młodzieżowej Rady Miasta w sprawie wojny  na 

Ukrainie.  

 
Rezolucję odczytali- Pani Martyna Czerniec oraz Pan Igor Ryglewski: 

 
"W związku z wojną wypowiedzianą przez Federację Rosyjską, Młodzieżowa Rada 

Miasta Świdnicy wsparta przez Radę Miasta Świdnicy przekazuje wyrazy wsparcia oraz 

solidarności dla zaprzyjaźnionych ze Świdnicą miast partnerskich: Iwano-Frankowsk i Niżyn. 

Suwerenność Ukrainy, integralność oraz samostanowienia o sojuszach są nadrzędne dla 

wolności i bezpieczeństwa Europy. Pragniemy przekazać ogrom siły, a przede wszystkim 

podkreślić gotowość Świdnicy do pomocy w duchu humanitaryzmu i przyjaźni. Jedność 

naszych miast w obliczu zagrożenia, jakie zawisło nad współczesnym światem stanowić 

powinna element wspólnotowości, który zaś tworzyć będzie linię współpracy. Nauczeni 

doświadczeniami ubiegłego stulecia, za nadrzędne uznajemy dziś otwarcie na wszelkie 

działania mające na celu zażegnanie niebezpieczeństwa. Strach, który towarzyszy każdemu 

dniu jest zrozumiały, jednak wierzymy, że niedługo nastaną pogodne dni, a Wasze życie 

wypełni spokój! Ukraina jest i pozostanie niezależna politycznie oraz dyplomatycznie, 

stanowiąc szczególnie istotny element międzynarodowej współpracy, a Iwano-Frankowsk  

i Niżyn w sposób szczególny pragniemy zapewnić o naszej przyjaźni i gotowości wsparcia, na 

które możecie liczyć. Władze, mieszkańcy – pamiętajcie, że nie jesteście sami, a Świdnica, jak 

i wiele innych miast stoją murem za wszystkimi obywatelami kraju. Nie wyobrażamy sobie 

zaakceptowania faktu łamania międzynarodowych ustaleń i zgody na krzywdę Ukrainy, jak i 

każdego z Was z osobna. Pomimo odległości, myślami i sercem pozostajemy z Wami! ". 
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Radny Lesław Podgórski - w jaki sposób zostanie ta rezolucja dostarczona? Ważne, aby nie 

tylko wybrzmiała ona u nas na sesji, ale aby otrzymały tą rezolucję nasze miasta partnerskie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - mamy doświadczenie z zeszłej Rady 

Miejskiej. Wszystko zostanie niezwłocznie dostarczone drogą e-mailową. 

 
 

_______________________________ 
 

 

 

Ad 4. Informacja Prezydent Miasta dotycząca przygotowań 

Miasta Świdnica do pomocy Ukrainie 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - jeśli chodzi o sytuację w miastach partnerskich 

powiedziała, że śledzimy wiadomości na bieżąco przez wszystkie możliwe profile i portale 

informacyjne, jesteśmy też w kontakcie e-mailowym. Drogą e-mailową otrzymaliśmy 

informację od Pani Daliny- Szefowej Wydziału Współpracy z Zagranicą, która potwierdziła, 

że w obu  miastach partnerskich zostały ostrzelane ostrzałem rakietowym obiekty o znaczeniu 

strategicznym. W Niżynie była to stacja pogotowia ratunkowego. Trzy osoby zostały ranne. 

Nie wiemy w jakim one teraz są stanie. Była jedynie informacja, że nie są ranne ciężko. 

Mamy więc nadzieję, że wszystko skończy się dobrze. Z Ivano-Frankowska nie ma żadnych 

informacji o osobach rannych lub zabitych. Są to dobre wiadomości. Tam ostrzelane zostało 

lotnisko. Nie było ataku na obiekty cywilne i z tego co wie to na razie jest spokój jeśli chodzi 

o atak. Wśród mieszkańców panuje bardzo nerwowa atmosfera, zamknięte są placówki 

oświatowe, zaczynają się problemy z zaopatrzeniem. Tak jak w całej Ukrainie stan 

niepewności pogłębia się z każdą godziną. Jesteśmy w kontakcie z innymi partnerskimi 

miastami, m.in. Ivano-Frankowskiem. Z ich strony już kilka dni temu przyszła informacja 

jakiej pomocy będą potrzebować. Jest to w dużej mierze zakres dotyczący obrony cywilnej, 

różnego rodzaju wyposażenie, materiały, które będą im potrzebne. W porozumieniu z 

Opolem, Zieloną Górą będziemy decydować o takich zakupach. Mamy zapewnienie ze strony 

Ukraińskiej, że są w stanie zorganizować transport od granicy. Czekamy jeszcze na decyzje 

MSWiA oraz Wojewody. Z tego co jej wiadomo nie ma żadnych konkretnych zarządzeń, 

wskazówek jak należy postępować, również w sferze wydatków publicznych. Będziemy na te 

decyzje czekać, ale to nie oznacza, że będziemy czekać w bezczynności. W każdej chwili 

możemy spodziewać się pierwszych przybyszy z Ukrainy.  

Poinformowała, że wczoraj zorganizowane zostało spotkanie. Nie można go nazwać sztabem 

kryzysowym gdyż nie ma uprawnień, aby zwoływać sztab kryzysowy. Na spotkanie 

zaproszeni zostali przedstawiciele Starostwa Powiatowego, Policji, Rady Miejskiej oraz 

przedstawiciele instytucji odpowiedzialnych za działania w czasie kryzysu. Mamy 

przygotowany wstępny plan działań. To co wiemy już, to na pewno będziemy musieli 

zabezpieczyć miejsca noclegowe. Będziemy tutaj działać kilkutorowo. Zbieramy informacje 

od osób prywatnych, które już wczoraj deklarowały przyjęcie Ukraińców pod swój dach. 

Będziemy także uruchamiać swoje własne rezerwy. Nie chciałaby jednak o tym mówić 

bowiem są to sprawy bezpieczeństwa tych osób. Być może od jutra będzie trzeba takie 

miejsca zabezpieczyć. Już w tej chwili działa pod kątem zbiórki darów Centrum przy ulicy 

Długiej 33. Będzie ono otwarte do godz. 24. Będziemy pracować w oparciu o wolontariuszy, 

którzy już się zgłaszają. Są to też osoby ze znajomością języka ukraińskiego. W ciągu dnia 

podamy informacje, z podaniem numerów telefonów dyżurnych, gdzie będą dyżurowały 

osoby wyłącznie ze znajomością języka ukraińskiego i/lub rosyjskiego. Te osoby ze 

znajomością języka rosyjskiego są łatwiej dostępne, ale będziemy starali się, aby były to 

osoby dwujęzyczne. Takie osoby będą udzielały informacji o bieżących formach wsparcia, 

miejscach ewentualnego ulokowania osób, które do naszego miasta przyjadą. Część z tych 

osób to będą rodziny osób pracujących w Świdnicy. Szacujemy, że może to być 4-5 tyś osób, 
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które dzisiaj w Świdnicy mieszkają i pracują. Wiadomo, że jeśli przyjedzie rodzina z dziećmi 

to często nie ma w tych lokalach warunków, aby te dodatkowe osoby umieścić. Na taką 

pomoc nastawiamy się przede wszystkim. Ile tych osób będzie, ile przyjedzie, też nie wiemy. 

To co wiemy to to, że część osób wyjechała przed zamknięciem granic, przed ogłoszeniem 

stanu wyjątkowego na Ukrainie, wędruje ku nam poprzez Polskę, ale też poprzez Słowację, 

Mołdawię. Zaapelowała, aby zgłaszać chęć niesienia pomocy. Wszystkie numery i e-maile 

będą umieszczone na stronie Urzędu Miejskiego. Zostaną przesłane do radnych także pocztą, 

aby można je było upowszechniać, aby można było się kontaktować za ich pośrednictwem, 

aby pomoc była skoordynowana i aby nie wprowadzać dodatkowego chaosu i zamętu. 

To co na dziś jest potrzebne i o co apeluje do radnych i ufa, że radni przekażą to dalej to dary 

w postaci śpiworów, kocy, pościeli, poduszek, środków higienicznych różnego rodzaju, 

ręczników, a także żywności trwale zapakowanej. Poprosiła, aby nie przywozić wody. Ona 

zajmuje bardzo dużo miejsca, a my mamy na to środki i będziemy uzupełniać ją na bieżąco. 

Bardziej cenne są konserwy, różnego rodzaju kasze, płatki, mleko, czyli wszystko to co 

możemy przechowywać i co można łatwo składować i ma długi termin przydatności do 

spożycia. Wszystkie te rzeczy można już teraz przewozić na ulicę Długą 33. Można też 

zgłaszać się pod kątem pracy wolontariackiej. Sami pracownicy nie są w stanie obsłużyć 

punktu od rana do późnych godzin wieczornych. Podkreśliła, że potrzebne są nowe rzeczy. 

Będą one na pewno przydatne.  

Poinformowała, że Pan Dyrektor Tadeusz Niedzielski spotka się z dyrektorami miejskich 

szkół i przedszkoli. Prócz tego wystosowała list do dyrektorów placówek niepublicznych z 

prośbą o wsparcie dzieci z Ukrainy i oferowanie im dodatkowej opieki wychowawcy, 

psychologa. My także będziemy starać się taką dodatkową pomoc organizować. Wie, że część 

dyrektorów szkół, pedagogów, wychowawców już wczoraj przeprowadzała dodatkowe lekcje 

wychowawcze, spotykała się z dziećmi. Nie tylko dzieci ukraińskie są przerażone, boją się co 

będzie z ich rodzinami. Ten strach udziela się także rodzinom polskim. Prosiła w tym liście 

także, aby szczególną opieką objąć dzieci narodowości rosyjskiej, które na terenie naszego 

miasta przebywają, aby w żaden sposób nie zostały skrzywdzone bowiem to nie jest wina 

dzieci ani osób przebywających na terenie Świdnicy, że trwa konflikt zbrojny pomiędzy 

Rosją, a Ukrainą. Powiedziała, że uczniów narodowości ukraińskiej w szkole 

ponadpodstawowej jest ponad 50. Będziemy starali się też do nich dotrzeć. 

Poprosiła o śledzenie strony Urzędu Miejskiego. Drogą e-mailową przekazane zostaną 

radnym informacje za pośrednictwem Biura Rady Miejskiej. Poprosiła także o wsparcie, 

życzliwość oraz o gesty solidarności. Nawet ta symboliczna żółto-niebieska wstążeczka, którą 

niektórzy z nas mają przypiętą, to bardzo dużo dla tych osób znaczy. Wczoraj odbyło się 

spotkanie w Rynku w Świdnicy, były także osoby pochodzące z Ukrainy, które były bardzo 

wzruszone, że my okazujemy im solidarność i deklarujemy wsparcie. Oni sami też na własną 

rękę organizują pomoc dla swoich bliskich, przyjaciół, deklarują przyjęcie ich pod swój dach, 

ale musimy być przygotowani, że miejsc w mieszkaniach, kwaterach prywatnych nie 

wystarczy. Będziemy też informować na bieżąco o tym jak się sytuacja rozwija i jakiej formy 

pomocy udzielamy. Mobilizacja w mieście jest duża, koordynujemy to w sposób 

uporządkowany, liczymy też na włączenie się Państwa oraz innych osób w te działania. 

Każdy gest, każda pomoc są bardzo ważne i cenne. Poprosiła o ewentualne pytania. 

Powiedziała, że cały czas w czasie  sesji "pracuje w tle" w związku z akcją pomocy dla 

Ukrainy, będzie znikać obrazem ale będzie wszystko słyszeć. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - sytuacja jest naprawdę bardzo wyjątkowa. 

Zaangażowanie mieszkańców i to, że już ogłaszamy jedno miejsce sztabu gdzie możemy się 

zgłaszać, czyli ulica Długa- Centrum Organizacji Pozarządowych, to bardzo dobry pomysł. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - działania podejmowane przez miasto są bardzo budujące. Radni 

opozycyjni też chcieliby w tych działaniach uczestniczyć. Z gazety miejskiej dowiedzieli się, 

że Pani Prezydent w dniu wczorajszym spotkała się z przedstawicielami instytucji miejskich, 

służb mundurowych, dyrektorów wydziałów i wybranymi radnymi. Radni opozycyjni nie 
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dostali żadnej informacji, że takie spotkanie jest, a chcieliby uczestniczyć w tych pracach, w 

tej sytuacji kryzysowej i w jakiśkolwiek sposób pomóc obywatelom Ukrainy w zapewnieniu 

opieki czy czegokolwiek potrzebują. O działaniach podejmowanych przez miasto  

i wybranych radnych dowiadują się z gazet miejskich, gazety świdnica24. Tak było od 

początku kadencji, tak jest teraz w tej trudnej sytuacji. Znając świdnickie realia tak 

pozostanie. Dlaczego tak jest? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zaapelował, że wojna to nie czas abyśmy 

się w jakikolwiek sposób dzielili. W tych działaniach powinniśmy wszyscy być razem. 

Wczoraj była zapewne sytuacja wyjątkowa i Pani Prezydent na pewno o tym powie. Przepływ 

informacji powinien być do każdego, każdego radnego również. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że przed chwilą poinformowała  

o wszystkim o czym trzeba poinformować. Było ogólne zaproszenie na godz. 17 do Rynku 

gdzie również była okazja i tam bardzo dużo mówiła o różnych formach pomocy, o tym co 

jest potrzebne. Nkogo z radnych opozycyjnych nie widziała chociaż informacja była 

powszechnie udostępniona przez wszystkie media, różne portale. Nikt się z państwa nie 

zjawił. Był za to jeden radny powiatowy- Pan Ireneusz Pałac, co świadczy o tym,  

że informacja docierała do osób różnych opcji. Spotkanie o które pyta pani radna nie było 

spotkaniem dla radnych tylko dla szefów instytucji kryzysowych i rzeczywiście tak się 

zdarzyło, że w rozmowie z radnymi powiedziała, że takie spotkanie jest i jeśli mają ochotę 

uczestniczyć to zaprosiła ich jako gości tylko i wyłącznie i zjawiło się kilka osób. Nie było  

to spotkanie dla Rady Miejskiej. Było to spotkanie dla instytucji odpowiedzialnych  

za zarządzanie kryzysowe podczas którego ustalane były sprawy robocze. 

Poinformowała, że właśnie otrzymała informację od Wojewody Dolnośląskiego, że o godz. 

12 odbędzie sie spotkanie on-line na które zaproszeni zostali wszyscy szefowie gmin 

dolnośląskich. Jeśli sesja będzie jeszcze trwała to po jego zakończeniu przekaże informacje  

z niniejszego spotkania. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - powiedziała, że chodziło jej o spotkanie z radnymi. Wyraziła 

nadzieję, że to się zmieni. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zwrócił się do Pani Prezydent oraz do Pani 

Radnej Nowaczyńskiej i powiedział, że Pani Radna zadała pytanie, a Pani Prezydent na nie 

odpowiedziała. Chciałby, aby na tym zakończyć dyskusję. Sytuacja, która w tej chwili jest na 

Ukrainie powinna nas wszystkich jednoczyć, a nie wywoływać dyskusję. Być może jakieś 

nieporozumienie powstało, ono zostanie skorygowane. Zachęcił, tak jak mówiła Pani 

Prezydent, do zaangażowania w pomoc. 

 

Radny Wiesław Żurek - zaapelował do wszystkich radnych, aby zainteresować się w swoim 

otoczeniu osobami narodowości ukraińskiej, podejść do nich, porozmawiać i przekazać 

wsparcie. On wczoraj to zrobił na swojej ulicy i obywatele Ukrainy naprawdę byli szczęśliwi. 

Powiedział, aby się nie sprzeczać. Te parę słów do nich skierowane jest o wiele cenniejsze niż 

niepotrzebna dyskusja. 

 

Rada Zofia Skowrońska-Wisniewska - powiedziała, że rozmawiała z jednym z uczniów, który 

jest w Radzie Młodzieżowej i będzie on rozmawiał z Panią Okniańską, aby młodzież 

włączyła się do wolontariatu gdyż taką pomoc zadeklarowała. Ona zainicjowała akcję zbiórki 

w szkole. Jej zdaniem dobrze byłoby zwrócić się z apelem do Starosty, aby taka informacja 

trafiła także do szkół średnich. Młodzież jest chętna i chce się włączyć w tę akcję. Potrzebna 

jest też pomoc psychologiczna. W szkołach średnich jest dużo dzieci pochodzenia 

ukraińskiego. Naprawdę potrzebne jest wsparcie. Dzieci są roztrzęsione całą sytuacją. 

Poprosiła, aby apel o włączenie się do pomocy trafił do różnych instytucji ponieważ taka jest 

potrzeba chwili. 
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Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - przedstawiła szczegółowe dane dot. ilości 

dzieci narodowości ukraińskiej, które przebywają obecnie w świdnickich szkołach: 

- Szkoła Podstawowa Bliżej Dziecka - 4 dzieci 

- Przedszkole Wesoła Piątka - 1 dziecko 

- Szkoła Podstawowa nr 4 - 38 dzieci, 

- Szkoła Podstawowa nr 6 - 8 dzieci, 

- Szkoła Podstawowa nr 105 - 43 dzieci -  jest to placówka gdzie jest najwięcej dzieci. 

Będziemy wspierać Panią Dyrektor, chociaż ona już od wczoraj bardzo dobrze wspólnie  

z nauczycielami pracuje, ale sytuacja ich przerasta. 

- Szkoła Podstawowa nr 1 - 1 dziecko 

- Przedszkole Niepubliczne Promyk - 1 dziecko 

- Szkoła Podstawowa nr 8 - 1 dziecko 

- Szkoła podstawowa nr 315 - 23 dzieci 

- Przedszkole Miejskie nr 1 - 1 dziecko 

- Przedszkole Miejskie nr 15 - 2 dzieci  

- Przedszkole Słoneczko - 1 dziecko 

- Przedszkole nr 3 - 2 dzieci 

- Przedszkole Niepubliczne Abracadarba - 1 dziecko 

- Przedszkole Niepubliczne Europejska Akademia Dziecka - 3 dzieci 

- Niepubliczne Przedszkole Frajda - 3 dzieci 

- Przedszkole Niepubliczne Calineczka - 2 dzieci 

- Szkoła Podstawowa nr 2 - 8 dzieci 

Dane pokazują, że kumulacja jest raczej w szkołach niż przedszkolach. Te dzieci będziemy 

chcieli objąć specjalną opieką. Czeka jeszcze na szczegółowe dane dotyczące szkół średnich. 

Pamięta, że łącznie na terenie Świdnicy jest 51 osób- młodzieży ukraińskiej, która do naszych 

placówek chodzi. Powiedziała, że rozmawiała z Dyrektorem Jackiem Iwanczem i wie, że w II 

Liceum te działania wspierające, wspomagające są już prowadzone. Jest to budujące,  

że pedagodzy tak szybko mądrze zareagowali. Podkreśliła, że stres, lęk, obawa dotyczą nie 

tylko dzieci z Ukrainy, ale też ich koleżanek i kolegów dlatego wsparcie dorosłych jest bardzo 

ważne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski  - powiedział, że pomoc psychologiczna też 

jest potrzebna naszym dzieciom. Z własnego doświadczenia wie jak jego dzieci się pytają.  

Ważne jest to byśmy rozmawiali z naszymi dziećmi. 

 

Radny Lesław Podgórski - poinformował, że przychodnia żony wygrała konkurs na poradnię 

psychologiczno-pedagogiczną,  jest psychiatra, dwóch psychoterapeutów. Jest to jedna tego 

typu poradnia na terenie powiatu. W razie potrzeby można skorzystać. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - podziękowała radnemu Podgórskiemu  

za  informację. Poinformowała, że właśnie otrzymała wykaz uczniów narodowości 

ukraińskiej w szkołach ponadpodstawowych, który następnie przedstawiła: 

- Niepubliczna Szkoła TEB-Edukacja - 10 osób. 

- II Liceum Ogólnokształcące - 3 dzieci 

- III Liceum Ogólnokształcące - 5 dzieci 

- Technikum nr 2 (dawny Zespół Hotelarsko-Turystyczny) - 12 osób 

- VI Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Integracyjnymi (dawny Zespól Szkół nr 1 przy 

ul. Budowlanej - 1 osoba) 

- Branżowa Szkoła I stopnia  nr 1 na ul .Wałbrzyskiej - 2 osoby 

- Zespół Szkół Ekonomicznych - 8 osób 

- Zespół Szkół Budowlano-Elektrycznych - 8 osób 

- Technikum Ortopedyczne  przy ul. Traugutta-1 osoba 
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Na zakończenie powiedziała, że mamy więc blisko 200 uczniów narodowości ukraińskiej  

na terenie miasta. Niech to też będzie przyczynkiem organizowania pomocy w Świdnicy. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół  

z XXXVI sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem 

uwag wniósł o jego przyjęcie: 

 

w głosowaniu:  

 za - 23,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 5) 

 

protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 6. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 6.1. 

 

Projekt uchwały nr XXXVII/1 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

przysługującego strażakom ratownikom Ochotniczej Straży Pożarnej w Świdnicy za udział  

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych lub szkoleniu pożarniczym 

organizowanym przez Państwową Straż Pożarną, Gminę Miasto Świdnica  przedstawił 

Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Jacek Budziszewski- (zał. nr 6). 

 

Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury oraz Komisja 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydały  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/1: 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 7) 

 

projekt uchwały nr XXXVII/1  został przyjęty. 

 

Ad 6.2 

 

Projekt uchwały nr  XXXVII/2 w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Miasta 

Świdnicy” dla Pani Heleny Semenetz-Kwiatkowskiej przedstawił  Przewodniczący Rady 

Miejskiej Jan Dzięcielski. Powiedział, że z wnioskami o nadanie tytułu wystąpiła Prezydent 

Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska oraz Radni Klubu Prawa i Sprawiedliwości Rady 

Miejskiej w Świdnicy. Wniosek spełnia wymogi formalne zawarte w § 106 Statutu Gminy 
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Miasto Świdnica oraz został zaopiniowany pozytywnie przez siedmioosobowy zespół 

radnych- (zał. nr 8). 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Andrzej Ora - powiedział, że nie głosował, nie brał udziału w głosowaniu Zespołu 

Radnych. Stwierdzenie, że wniosek został zaopiniowany przez siedmioosobowy zespół 

radnych nie jest do końca prawdziwe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - wniosek został zaopiniowany pozytywnie 

przez siedmioosobowy zespół radnych, ale nie jest powiedziane czy wszyscy byli za albo czy 

wszyscy głosowali. 

 

Radny Andrzej Ora - powtórzył, że jest napisane, że wniosek został zaopiniowany przez 

siedmioosobowy zespół radnych, a on nie brał udziału w głosowaniu. Tak chyba należy  

to rozumieć. 

 

Radny Marcin Wach - powiedział, że również nie brał udziału w głosowaniu Zespołu 

Radnych. 

 

Radna Danuta Morańska - Przewodnicząca Zespołu Radnych  ds. zaopiniowania wniosków  

o nadanie tytułu "Honorowy Obywatel Miasta Świdnicy oraz "Zasłużony dla Miasta Świdnicy 

- powiedziała, że na posiedzeniu Zespołu Radnych było quorum (5 osób) i zespół 

jednogłośnie zaopiniował wniosek pozytywnie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski  - zespół liczy 7 osób, a w głosowaniu 

wniosku w sprawie nadania tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Świdnicy” dla Pani 

Heleny Semenetz-Kwiatkowskiej brało udział 5 osób. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/2: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 9) 

 

projekt uchwały nr XXXVII/2  został przyjęty. 

 

 

 

Ad 6.3. 

 

Projekt uchwały nr  XXXVII/3 w sprawie zmiany budżetu przedstawił Skarbnik Miasta Kacper 

Siwek- (zał. nr 10). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - podziękowała, że w projekcie uchwały znalazły 

się środki na podwyżki dla pracowników. Komisja Budżetu składała taki wniosek w grudniu. 

Uważa, że mimo tego, że deficyt miasta się zwiększa warto te wynagrodzenia podnieść. 

Zwróciła się z prośbą do Zastępcy Prezydenta Szymona Chojnowskiego i powiedziała,  

że dzisiaj otrzymała informacje o ilości pracowników w poszczególnych jednostkach. Brakuje 

jej jeszcze informacji dot. ilości pracowników Straży Miejskiej, MDK oraz Muzeum. Jeśli 

Pan Prezydent mógłby w najbliższym czasie taką informację przekazać to będzie wdzięczna. 
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Radny Lesław Podgórski - czy pieniądze, które zostały przesunięte, czy też znalazły się na 

rewaloryzację przestrzeni to są  na rewaloryzację kamienic zabytkowych? 

 

Skarbnik Miasta Kacper Siwek - odpowiedział, że to są te same projekty, które wycofujemy  

z poprzedniego zadania. Tutaj nie ma żadnej zmiany. Pan Prezydent Żądło mógłby 

powiedzieć coś więcej na temat tych zadań. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Jerzy Żądło - na zadanie, które zgłosiliśmy do Funduszów 

Norweskich mamy wykonane projekty techniczne. Są to dwa kwartały, które chcemy 

realizować ze środków Programu Inwestycji Strategicznych. Jest to kwartał za MOPS-em  

i kwartał koło dawnego ZETO. Plany są gotowe i dlatego realizujemy te programy. Sprawa 

funduszy norweskich jest otwarta. Może się pojawić kiedyś, nawet w nowym rozdaniu 

(bowiem jesteśmy na liście rezerwowej), że będzie można skorzystać z tych pieniędzy. 

Będziemy przygotowani, robimy projekty rewaloryzacji nowych kwartałów. Zgodnie  

z informacją od Pani Dyrektor, która się tym zajmuje, jeśli spełnimy oczekiwania normowe  

i punktowe to będziemy mogli je realizować, jeśli się pojawią oczywiście dodatkowe środki. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości poparł wnioski, które 

składali pracownicy podległych miastu jednostek dlatego też zagłosują za zmianami w tym 

budżecie. Cieszy ich, że Pani Prezydent wygospodarowała pieniądze na podwyżki dla 

pracowników. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - powiedział, że zapewne wszyscy 

radni cieszą się, że znalazły się środki na podwyżki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/3: 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 11) 

 

projekt uchwały nr XXXVII/3  został przyjęty. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - podziękowała radnym za jednomyślną decyzję. 

Powiedziała, że chciałaby sprostować bowiem nie wygospodarowała środków na podwyżki. 

To są środki, które mogliśmy w trybie nadzwyczajnym przeznaczyć z wolnych środków z lat 

poprzednich. Chciałaby, aby radni mieli świadomość, że to zmniejsza nasze wydatki w innych 

sferach życia, np. w obszarze remontów cząstkowych o które radni często wnioskują. 

Zwróciła uwagę, że cały czas (i na razie tak pozostanie) mamy przeznaczonych 0 zł na 

wsparcie remontów obiektów zabytkowych. To nie dzieje się tak, że myśmy coś 

wygospodarowali. Podjęta została decyzja, że płace pracowników w obliczu tak rosnącej 

inflacji są ważniejsze niż inne wydatki. Powiedziała, że dodatkowe wnioski radnych  

o przedsięwzięcia, które nie są ujęte w planie budżetowym niestety nie będą mogły być 

realizowane bowiem rozdysponowaliśmy to co było możliwe i przeznaczyliśmy na płace 

pracowników podległych samorządowi. 

 

Radny Lesław Podgórski - jak się coś pojawi to nie wyklucza Pani środków  

na rewaloryzacje? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - odpowiedziała, oczywiście, że tak. 
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Ad 6.4. 

 

Projekt uchwały nr  XXXVII/4 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek- (zał. nr  12). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/4: 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 9, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 13) 

 

projekt uchwały nr XXXVII/4  został przyjęty. 

 

 

Ad 6.5. 

 

Projekt uchwały nr XXXVII/5 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę NK-

N.4131.136.8.2021.AS Wojewody Dolnośląskiego z dnia 9 lutego 2022 r. na Uchwałę Nr 

XXXV/383/21 Rady Miejskiej w Świdnicy z dnia 17 grudnia 2021 r. w sprawie nadania 

statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Cypriana Kamila Norwida w Świdnicy przedstawił 

Zastępca Prezydenta Szymon Chojnowski- (zał. nr 14). 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Jan Jaśkowiak - przypomniał, że ostatnio opinia Pani Prezydent odnoście uchwały dot. 

upamiętnienia ofiar stanu wojennego była negatywna. Pani Prezydent uważała, że nie 

powinna ona być przyjęta w takiej formule. Uchwała została przegłosowana i nie było do niej 

żadnych zastrzeżeń. Była to więc błędna ocena. Dlatego też uważa, że obecne głosowanie 

również nie jest wskazane i będzie głosował przeciw. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - musimy głosować bowiem taka jest procedura. 

Jest to skarga. Radni projekt uchwały przyjmą bądź nie i wówczas mamy możliwość dalszych 

działań. To o czym mówił radny Jaśkowiak to zupełnie inna sprawa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - Wojewoda zarzuca jeden z podpunktów 

"inne dozwolone prawem". Z tego co się orientował to faktycznie może być tak, że musi  być 

katalog zamknięty tych innych dozwolonych prawem. Wojewoda złożył skargę na naszą 

uchwalę do sądu. My na tą skargę odpowiadamy i uważa, że musimy na nią odpowiedzieć. 

Skoro miasto się upiera, że ma rację to faktycznie niech sąd zdecyduje kto ma rację.  

Ma swoje wątpliwości, ale jego zdaniem powinna skarga zostać przekazana do sądu. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - jeśli radni przyjmą projekt uchwały skarga 

zostanie skierowana do WSA. W pozostałej części uchwała jest oczywiście zaakceptowana. 

Wówczas pozostaje też taka droga. Jeśli w tym nieprzewidywalnym coś się pojawi to 

będziemy wówczas proponować zmiany do tej uchwały wpisując już konkretne działania. 

Przyjęcie takiego podpunktu stwarza od razu możliwość zamknięcia sprawy i uregulowania 

tego na dłuższy czas. Nie jest to zmiana o jakiejś wielkiej wadze natomiast chcielibyśmy 

spróbować, aby została ona przyjęta w takim kształcie w jakim proponowaliśmy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/5: 
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w głosowaniu: za - 13, przeciw - 10, wstrzymało się - , 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 15) 

 

projekt uchwały nr XXXVII/5  został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

 

Ad  7. Przedstawienie i przyjęcie sprawozdania oraz wniosków 

pokontrolnych z kontroli problemowej, dokonanej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej w Świdnicy,  dotyczącej sprawdzenia 

zasadności i prawidłowości przyznania dotacji dla Dolnośląskiej 

Fundacji Onkologicznej w Świdnicy w ramach konkursu K-

7/2021 dla organizacji pozarządowych, ogłoszonego w dniu 

11.01.2021 r.  

 
Sprawozdanie z kontroli przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Wiesław Żurek 

(zał. nr 16). 

 

W sprawie sprawozdania zabrali głos: 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na 

dwa punkty, tak na przyszłość. Po pierwsze ma wątpliwości co do daty. O ile można się 

pomylić w dacie to jest czworo członków Komisji i ktoś powinien na to zwrócić uwagę. Może 

być tak, że ktoś się pomylił pisząc protokół i wpisał błędną datę, ale skoro mamy 4 członków 

Komisji to ktoś ten protokół powinien przeczytać i zwrócić na to uwagę. 

Po drugie- przeczytał bardzo uważnie ogłoszenie o otwartym konkursie ofert, w którym jest 

napisane "po wypełnieniu całej oferty i jej weryfikacji oraz wysłaniu przez oferenta system 

zapisuje ofertę w bazie danych. Wersja elektroniczna i papierowa złożonej oferty powinny 

być tożsame". Komisja prosi Fundację o uzupełnienie oferty, ale jego zdaniem to nie jest 

uzupełnienie tylko złożenie nowej oferty bowiem zmienia się ilość osób z 40 na 20 i 

zmieniona jest grupa docelowa. Poprosił zwrócić na to uwagę. Czym innym jest uzupełnienie 

oferty, a czym innym podłożenie oferty. Wierzy, że to jest uzupełnienie oferty, ale w 

informacji o konkursie powinno być wyszczegółowione, tak na przyszłość, na czym polega 

uzupełnienie oferty. Powiedział, że w tym zakresie ma duże wątpliwości z tego względu, iż 

ma doświadczenie w procedurze konkursowej różnego typu bowiem odkąd pracuje w swojej 

pracy zawodowej w takich postępowaniach bierze udział. Poprosił, aby na przyszłość to 

wybrzmiało i aby zapisy były uszczegółowione. Jest to bardzo ważne spełniając naszą funkcję 

kontrolną. 

 

Radny Wiesław Żurek - powiedział, że w wypowiedzi Pana Przewodniczącego kilkukrotnie 

padało sformułowanie Komisji. Poprosił, aby powiedzieć precyzyjnie o którą komisję 

chodziło, aby nie było wrażenia, że to Komisja Rewizyjna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że w swojej wypowiedzi miał 

na myśli komisję konkursową. Zwrócił uwagę na dbałość. Rozumie, że jedna osoba mogła się 

przy dacie pomylić, ale 4 nie powinny. Powinno być też uszczegółowione na czym polega 

uzupełnienie oferty bowiem ma wątpliwości czy w tym przypadku jest to uzupełnienie czy 
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poprawienie oferty. W jego ocenie to są dwie różne sprawy. O ile w pierwszym przypadku 

można uzupełnić to w drugim oferta powinna być odrzucona. 

 

Radny Wiesław Żurek - powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej czuje się 

odpowiedzialny za merytoryczne rzeczy i choć na sesji omawiane jest sprawozdanie  

z kontroli, a nie protokół z kontroli gwoli ścisłości chciałby zacytował końcówkę protokołu  

z kontroli:  

"W momencie złożenia oferty Dolnośląska Fundacja Onkologiczna nie spełniała łącznie 

wszystkich warunków: 

1. Nie posiadała sali szkoleniowej 

      2. Nie miała doświadczenia w realizacji deklarowanych w ofercie działań. 

Dolnośląska Fundacja Onkologiczna otrzymała 53 punkty na 100 możliwych- najniższą  

ocenę ze wszystkich oferentów, pomimo tego przyznano jej drugą co do wartości dotację. 

Członkowie zespołu kontrolnego po przeanalizowaniu dokumentacji, nie stwierdzili 

nieprawidłowości pod względem prawnym." 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że nie sugeruje, że jest 

przekroczenie prawa, ale prosi, pełniąc naszą funkcję nadzorczą, na przyszłość, by zwracać na 

pewne szczegóły uwagę i by w przyszłości pewne rzeczy dopowiedzieć, tj.  przede wszystkim 

na czym polega uzupełnienie oferty. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - powiedziała, że w protokole jest napisane, że stwierdzono 

nieprawidłowości dot. dwóch rzeczy. W treści protokołu pokontrolnego czytamy też wiele 

innych uwag. To, że był błąd w dacie to jedno. Powiedziała, że rozumie, że można się 

pomylić 7, 10 lutego, ale tam było drugi raz w tym samym dniu. Jeśli ktoś się myli w dacie  

i zamiast 10 pisze 7 to ok, ale czemu pisze drugi raz tą samą datę, kiedy czas pomiędzy 7 a 10 

to czas na wyjaśnienie przez prezesa fundacji onkologicznej niejasności czy oferta spełnia 

wymogi określone w ofercie konkursowej. 

Po drugie zauważyła, że komisja po przyznaniu funduszy sugeruje fundacji zmianę 

działalności. Czy małą czy dużą to już tego nie chciałaby analizować, ale ma wątpliwości czy 

to jest dopuszczalne i być może w tej kwestii prawnik powinien się wypowiedzieć. 

 

Radny Andrzej Ora - w świetle tego co powiedział Pan Przewodniczący i Radna Luiza 

Nowaczyńska zapytał czy w tej kwestii nie powinni się wypowiedzieć radcowie prawni 

urzędu? Pomimo tego, że w protokole jest zapis, że jest zgodne z prawem czy to wszystko jest 

tak jak być powinno? Chciałby, aby wybrzmiało to jednogłośnie zanim podjęta zostanie 

jakakolwiek decyzja o zatwierdzeniu, bądź nie, sprawozdania z kontroli. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - radcowie prawni urzędu są do dyspozycji, 

także radnych. Jeśli komisja miałaby jakieś wątpliwości to.... 

  

Radny Marcin Wach - na takie pytana czas był w czasie kontroli lub na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej, a nie przy głosowaniu sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - podzielił zdanie radnego Wacha. Zwrócił 

uwagę na przyszłość, aby kontrola miała wnioski. Jeszcze raz powtórzył, żeby zwracać uwagę 

na dokładność i uszczegółowienie, na czym co polega bowiem późnej są wątpliwości. 

 

Radny Wiesław Żurek - powiedział, że na sesji omawiane jest sprawozdanie. To jest 

informacja, że kontrola się odbyła.  To informacja na podstawie protokołu kontrolnego jakie 

były jej wyniki. Nie powinna teraz odbywać się merytoryczna dyskusja prawników  

czy konkurs był przeprowadzony prawidłowo. Protokół kontrolny i wszystkie dokumenty  

są w Biurze Rady i każdy radny może je zobaczyć. W drodze interpelacji radny może swoje 

ewentualne przemyślenia skierować do prezydenta,  a nie teraz na sesji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie sprawozdanie z 

kontroli 

 
w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 7, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 17) 

 

sprawozdanie zostało przyjęte. 

 
 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności  

          po 28.01.2022 r. 

 
Sprawozdanie z działalności Prezydent Miasta po 28.01.2022r. radni otrzymali na piśmie- 

(zał. nr 18).  

W załączeniu:  

 sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica (zał. nr 18a) 

 informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta (zał. nr 18b) 

 wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto, 

(sporządzony od dnia 28.10.2021 r. do dnia 24.11.2021 r.) (zał. nr  18c) 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

(zał. nr  18d). 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych 

(sporządzony od dnia 28.10.2021 r. do dnia 24.11.2021 r.) (zał. nr  18e) 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Slaniewska - poprosiła o ewentualne uwagi do sprawozdania 

na piśmie. Tak jak wspominała o godzinie 12 weźmie udział w spotkaniu on-line  

z Wojewodą. Powiedziała, że cały czas, nawet w czasie trwania sesji, "pracuje w tle", aby być 

przygotowanym na różne ewentualności.  

Powiedziała, że chciałaby się podzielić  wiadomością, którą wysłał radny Lech Bokszczanin  

i jej zdaniem warto byłoby ją upublicznić bowiem to są dane bardzo świeże. Otóż Ukraińska 

Komisja ds. Praw Człowieka poinformowała, że w ciągu pierwszej doby rosyjskiej inwazji 

zmarło 137 osób, a 316 jest rannych. Chyba słowa zabitych byłyby bardziej adekwatne. W tej 

liczbie niestety są też dzieci i młodzi ludzie, nie tylko żołnierze, ale też osoby cywilne. 

Wczoraj wykonano egzekucje na ekipie straży granicznej, która stacjonowała na Wyspie 

Węży. Osoby te z okrętu wojennego zostały po prostu zabite rakietami. To są takie informacje 

z ostatniej chwili.  

Cały czas jesteśmy w fazie negocjacji z Panem Marszałkiem i Zarządem Województwa  

w zakresie środków unijnych bowiem chcielibyśmy, aby więcej tych środków trafiło  

do Aglomeracji Wałbrzyskiej. Na ten temat będziemy rozmawiać, prawdopodobnie  

w poniedziałek bowiem jest zorganizowane spotkanie przez prezydenta Wrocławia Jacka 

Sutryka jako szefa Aglomeracji Wrocławskiej. Takie spotkania odbywają się oczywiście cały 

czas. Uczestniczy w nich ona sama osobiście lub Pan Prezydent Chojnowski oraz Pani 

Dyrektor Anna Skrzypacz. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Joanna Gadzińska - powiedziała, że przed chwilą 

dostała telefon od Pani Sylwii Cichoń, która jest świdnczanką, wieloletnią nauczycielką. 

Została ona oddelegowana do Odessy i tam uczy polskie dzieci jeżyka polskiego, pracuje w 
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Polskim Stowarzyszeniu im. Adama Mickiewicza. Udało jej się wyjechać z Odessy. Pytała 

czy będzie taka możliwość, aby dzieci, być może nie będzie to całe 100 osób, mogły 

przyjechać i schronić się w świdnickich obiektach bo są przerażeni. Pani Sylwia 

zadeklarowała podjąć się opieki nad tymi dziećmi bowiem niektórzy z rodziców zostali 

bronić ojczyzny i nie chcą przyjeżdżać. Zgodnie z deklaracjami i wczorajszymi 

zapewnieniami powiedziała, że jak najbardziej, ale będziemy potrzebowali informacji kiedy  

i jaka grupa dzieci miałaby do nas dotrzeć. 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 9. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje odczytali i złożyli radni: 

 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska-…………………………………………… (zał. nr 19) 

- Luiza Nowaczyńska-…………………………………….............………… (zał. nr 20) 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - w odpowiedzi na interpelację radnej 

Nowaczyńskiej powiedziała, że nie wie o jakich mieszkańcach mówi radna w swojej 

interpelacji. W parku od samego początku jest zdalne sterowanie światłem i po godzinie 22 

połowa oświetlenia jest wyłączana automatycznie, reszta przechodzi w tryb późno nocny, 

oświetlone zostają tylko alejki tranzytowe, którymi poruszają się osoby z i do pracy  

w godzinach późnowieczornych, nocnych i nad ranem. To funkcjonuje bez zarzutów od 

samego początku. Wiele razy informowała, ale powie to głośno, mianowicie koszt oświetlenia 

Parku Centralnego to jest ok. 300 zł miesięcznie ponieważ mamy tam zastosowane 

najnowocześniejsze, energooszczędne oświetlenie. Jest to najwyższej, najnowszej generacji 

oświetlenie ledowe, w związku z tym koszty są znikome. Stwierdziła, że zupełnie nie rozumie 

tej interpelacji.  

Poinformowała, że tak jak zapowiadała wcześniej, udaje się na spotkanie on-line  

z Wojewodą. 

 

- Magdalena Rumiancew-Wróblewska-………………………...…………… (zał. nr 21) 

- Krzysztof Grudziński -…………………………………..……………… (zał. nr 22-24) 

- Violetta Wiercińska -   dzisiaj przyznany został tytuł Honorowego Obywatela Miasta 

Świdnica dla Pani Heleny Semenetz-Kwiatkowskiej. Mamy w planach uhonorowanie 

takich osób poprzez sadzenie drzew i umieszczanie tabliczek pamiątkowych przy Alei 

Goplany. Powiedziała, że w zeszły weekend doszło tam do wandalizmu i martwi ją 

taki stan rzeczy. Zostały  powyrywane niektóre tabliczki, w tym Pana Eugeniusza 

Kępy, dwa drzewka były złamane. Sama jedną z tabliczek zaniosła do Wydziału 

Promocji Urzędu Miasta bo ją znalazła, niestety tej drugiej- Pana Kępy nie. Zwróciła 

się z prośbą do mieszkańców o reagowanie kiedy są świadkami dewastacji naszego 

wspólnego mienia. Poprosiła, aby informować Straż Miejską albo Policję, nie być 

obojętnym i zwracać uwagę chuliganom. Wiadomo, że pieniądze, które trzeba będzie 

przeznaczyć na likwidację szkód można spożytkować o wiele inaczej. 

- Andrzej Ora -………………………………………….............………… (zał. nr 25-26) 

 

 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

 

 

                                          _______________________________ 
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Ad 10. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 
Radny Andrzej Ora - odczytał oświadczenie: 

"W związku z otrzymaną drogę e-mailową w dniu 28 stycznia br. w godzinach 

popołudniowych korespondencją od Przewodniczącego Rady Miejskiej datowaną na 27 

stycznia, a przesłaną za pośrednictwem Biura Rady Miejskiej niniejszym składam rezygnację 

z pracy w Zespole Radnych ds. rozpatrywania wniosków w sprawie nadania tytułu 

"Zasłużony dla Miasta Świdnicy" oraz "Honorowy Obywatel Miasta Świdnicy".   

W uzasadnieniu swojej decyzji zwracam uwagę na fakt, że te zaszczytne tytuły przyznawane 

są przez Radę Miasta, podkreślam przez Radę Miasta, co wynika ze Statutu Rady Miejskiej 

rozdział 10 §106 i rozdział 11 §107 na wniosek składany przez upoważnione do tego osoby 

fizyczne, prawne, inne przywołane w statucie. Osoba Prezydenta Miasta jak i przedmiotowy 

Zespół zgodnie ze statutem są tylko stroną opiniującą.  W praktyce jest jednak inaczej dlatego 

też nie chcę i nie będę firmował swoim nazwiskiem takiej opinii. Swój głos w tych kwestiach 

pozostawię sobie jako radnemu na posiedzeniach Rady Miejskiej". 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - w imieniu Klubu Platforma Obywatelska 

podziękował całemu świdnickiemu sztabowi Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy,  

a wszystkim świdniczanom za okazaną hojność. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Lech Bokszczanin - podziękował wszystkim, którzy 

byli o godz. 17 w Rynku, żeby wykazać solidarność z narodem ukraińskim w obliczu terroru, 

który teraz tam się odbywa. Jutro o godz. 11 będzie miało miejsce podobne spotkanie  

w Wałbrzychu. Wszystkich zainteresowanych zaprosił do Wałbrzycha 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zaapelował do wszystkich świdniczan  

o pomoc dla ofiar konfliktu, a tym, którzy nie chcą pomagać poprosił, aby nie hejtowali i nie 

utrudniali tym, którzy chcą pomagać. 

 

 
_______________________________ 

 

 

 

Ad 11. Zakończenie XXXVII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za uczestnictwo w sesji i zamknął obrady słowami - 

„zamykam XXXVII sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Protokołowała:        Jan Dzięcielski 

 Hanna Surma    

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 25.02.2022r.             


